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Rozsvícení vánočního 
stromu

Město Heřmanův Městec a Turistické infor-
mační centrum vás srdečně zve na rozsvícení 
vánočního stromu a adventní trhy.

Trhy s rozsvícením proběhnou první adventní 
neděli 29. 11. 2015. Na trhy se můžete přijít podí-
vat a občerstvit již od 11. hodin dopoledne. Od-
poledne s programem zahájíme od 13. hodin.

Čas  Organizace
13.00–13.15 MŠ Jiráskova
13.25–13.35 DPS Písnička
13.45–14.05 MŠ Jonášova
14.15–14.20 TS CRAZY STEP
14.25–14.55 DDM Heřmanův Městec
15.00–15.25 ZUŠ Heřmanův Městec
15.30–15.40 PS Vlastislav
15.45–16.25 WJEČNÁ ŽÍZEŇ
16.30–16.45 HOST večera 

  Markéta Zdenková
16.50–17.00 ROZSVÍCENÍ

 Srdečně všechny zveme a těšíme se na vás.
Za TIC Lenka Jirásková a Jarmila Novotná

Vážení spoluobčané,
rok utekl jako voda a ve-

dení města tak již mělo 
dostatek času a prostoru na 
to, aby se sžilo s nelehkou 
agendou úřadu, aby dokon-
čilo připravené a rozdělané 
projekty svých předchůdců 

a aby postupně také začalo plnit své volební vize 
a představy.

Jednou z významných předvolebních debat byla 
snaha o zřízení vlastní městské policie. Tato myš-
lenka se objevovala napříč volebními uskupeními a 
tak bylo zřejmé, že naše město k realizaci přistoupí, 
ať již bude ve vedení města jakákoliv koalice. Ostat-
ně téměř roční příprava byla svěřena Komisi doprav-
ní a veřejného pořádku a na analýze zřízení městské 
policie se tak podíleli zástupci všech uskupení v na-
šem zastupitelstvu. Zářijové zastupitelstvo pak tuto 
snahu potvrdilo přijatým usnesením, kdy schválilo 
vyhlášku na zřízení městské policie s účinností od 1. 
1. 2016. Zároveň jsme však přislíbili informovat pro-
střednictvím Leknínu o detailech náplně, činnosti a 
také o detailech finanční náročnosti jak samotného 
zřízení, tak následného provozu.

Zastupitelé na neveřejném zasedání 23. 11. 2015 
byli seznámeni s připravovaným harmonogramem. 
Jeho detailní znění je k dispozici na webu města pod 
odkazem Městská policie. Rozsah služby při jejím 
vzniku předpokládá 5 osob – 1 velitel + 4 strážníci. 
Základní služebnost by hodinově odpovídala vzá-
jemné zastupitelnosti, v nevytížených časech by pak 
byla služebnost řešena tzv. pohotovostní službou. 

Městské strážníky byste tak měli vídat v pracovní dny 
již od 7.00 ráno, aby napomáhali bezpečnosti před 
školskými zařízeními. Večerní služby a rovněž pak 
víkendový provoz bude průběžně upravován dle 
aktuálních potřeb města. Služebna městské policie 
bude zřízena v přízemí dnes již bývalého MěÚ na ad-
rese náměstí Míru 4. Ve vybavení maximálně využije-
me původní nábytek a např. telefonní a počítačové 
rozvody, což bude nemalá úspora v procesu zřízení 
a vybavení služebny. Součástí vybavení bude osobní 
automobil, mobilní radar a nezbytné technické vy-
bavení dle zákona o městské policii. V souladu se zá-
věry komise zastupitelé rovněž souhlasí se zřízením 
městské policie bez střelných zbraní a také určili, že 
v první fázi nebudou uzavírány smlouvy s okolními 
obcemi. To nastane, až bude služba v našem měs-
tě dobře zaběhnutá a i provozně plně soběstačná. 
V krátkém čase se také nabízí zřízení kamerového 
systému do vytipovaných částí města, avšak to vše 
až po konzultacích a spolupráci se státní policií. Ne-
zbytným předpokladem je i dotační podpora, která 
je na tuto službu rovněž vypisována. Zřízení městské 
policie je řešeno zákonem č. 533/1991 Sb., který však 
dává městům pravomoci, jak onu agendu pojmout 
a co začlenit do její náplně. Naší nepřekonatelnou vizí 
je fakt, že městská policie je města a má sloužit měs-
tu a jeho občanům. Je zřizována pod základním hes-
lem: „SLUŽBA OBČANŮM nikoliv represívní složka“. 
Veškeré úkoly a náplň činnosti proto budou nejen 
stanoveny, ale i průběžně kontrolovány v duchu 
tohoto hesla. Detailní náplň a povinnosti opět na-
leznete ve zmíněném dokumentu na webu města. 

Finančně by provoz městské policie v úvodním 
roce měl být 1,82 milionu Kč, náklady na zřízení pak 
v částce 1,38 milionu. Celkem tedy pro rok 2016 plá-
novaných 3,2 milionu je z pohledu městských finan-
cí výdej cca 4,38% městského rozpočtu, samotný 
provoz je pak pod 2,5%. ... pokračování na straně 3
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Z jednání Rady města
Jednání Rady města ze dne 21. 10. 2015

č. 411/2015 RM bere na vědomí zápis z jednání Komise 
bytové a sociální č. 72015 ze dne 22. 9. 2015

č. 412/2015 RM bere navědomí zápis z jednání Kulturní 
komise města ze dne 13. 9. 2015, 2. doporučuje 2. 1. zahr-
nout navržené akce do návrhu rozpočtu města na rok 2016: 
/ Městské slavnosti 2016 (říjen 2016) – koordinátor: Otakar 
Volejník / Rozsvícení vánočního stromu (27. 11. 2016) – koor-
dinátor: Otakar Volejník / Dny evropského kulturního dědic-
tví (10. 9. 2016) – koordinátor: Otakar Volejník / Taneční 2016 
(září - listopad 2016) – koordinátor: Otakar Volejník / Měsíc 
pro rodinu (červen 2016) – koordinátor: p. Kotora, MBA /
Hudební večery v synagoze – koordinátor: Otakar Volejník 
3. ukládá 3.1. koordinátorům jednotlivých akcí uvedených 
v bodě 2.1 tohoto usnesení navrhnout podrozpočty těchto 
akcí Zodpovídá: Otakar Volejník, místostarosta města Petr 
Kotora, člen rady města Termín: 5. 11. 2015 3. 2. informovat 
Komisi pro medializaci města o stanovisku Komise kulturní 
ke změně režimu výlepu na veřejných výlepových plochách 
mimo uzamykatelné vitrínky.

č. 413/2015 RM bere na vědomí žádost ředitelky DDM 
paní Bc. Kateřiny Vackové o schválení přijetí věcného daru 
pro zájmový kroužek Pejskaření a schvaluje aby Dům dětí 
a mládeže prostřednictvím ředitelky Bc. Kateřiny Vackové 
přijal věcný dar pro zájmový kroužek Pejskaření v celkové 
hodnotě 3 395 Kč a ukládá informovat ředitelku DDM paní 
Bc. Kateřinu Vackovou o rozhodnutí Rady města H. M..

č. 414/2015 RM schvaluje čerpání finančních prostředků 
z fondu odměn ve výši Kč: 20 000,– a čerpání finančních pro-
středků z rezervního fondu na pokrytí odvodů ve výši Kč: 
7 000,– a ukládá informovat ředitelku DDM paní Bc. Kateřinu 
Vackovou o rozhodnutí Rady města H. M..

č. 415/2015 RM schvaluje uzavření dohody o ukonče-
ní pronájmu části pozemku parcelní číslo 1104/30 díl,A2“ 
o výměře 300 m2 v k.ú. H. M. s panem Ivo Diblíkem ke dni 
30. 10. 2015 a ukládá dohodu uzavřít.

č. 416/2015 RM bere na vědomí ukončení nájemní smlou-
vy na část pozemku parcelní číslo 856/48. v k.ú. H. M. - lokalita 
Ježkovka s panem Antonínem Láníkem a doporučuje pro-
nájem části pozemku parcelní číslo 856/48 o výměře 359 m2 
v k.ú. H.  M. - lokalita Ježkovka za cenu 4 Kč/m2 /rok paní Janě 
Urbanové a ukládá zveřejnit záměr.

č. 417/2015 RM schvaluje smlouvu o multilicenčním 
použití počítačových programů TED, CSA a INA, zajištění 
servisu a hostingových služeb a ukládá podepsat smlouvu 
o multilicenčním použití počítačových programů TED, CSA 
a INA, zajištění servisu a hostingových služeb se společností 
OBIS s. r. o., Uherská 635, 190 17 Praha 9, IČO 62415603.

č. 418/2015 RM schvaluje vyřazení poškozeného majetku 
dle předloženého návrhu.

č. 419/2015 RM projednala cenové nabídky na stavební 
úpravy koupelny v bytě pí. Vindové v H. M., vč. protokolu 
o otevírání a hodnocení nabídek a schvaluje 2. 1. jako nejvý-
hodnější nabídku fi. BYTEP HM s. r. o., Čáslavská 976, 538 03 H. 
M. s cenou 62.750 Kč vč. DPH 3. ukládá 3. 1. uzavřít smlouvu 
o dílo s firmou BYTEP HM s. r. o., Čáslavská 976, 538 03 H. M. 
na realizaci zakázky „Stavební úpravy koupelny domu č. p. 
447 v ul. Průhon v H. M.“.

č. 420/2015 RM projednala dohodu o napojení kanaliza-
ce Vyžice na kanalizaci Konopáč s Obcí Vyžice a schvaluje 
uzavření dohody.

č. 421/2015 RM projednala rozhodnutí a smlouvu o po-
skytnutí dotace z Operačního programu Životní prostředí na 
akci „Snížení energetické náročnosti DDM Ježkovka v H. M.“ 
a schvaluje přijetí dotace na akci „CZ.1.02/3. 2. 00/14.25337 
Snížení energetické náročnosti DDM Ježkovka v H. M.“ a uza-
vření smlouvy o poskytnutí podpory č. 14207823.

č. 422/2015 RM projednala návrh Dodatku č. 1 ke smlou-
vě o dílo se společností ABP Consulting, a. s. na realizaci stav-
by Snížení energetické náročnosti sokolovny v H. M., jehož 
předmětem je posunutí termínu dokončení na 5. 11. 2015 
a schvaluje uzavřeníu. Tohoto dodatku.

č. 423/2015 RM neschvaluje změnu finančního vztahu 
rozpočtu 2015 a ukládá dát na vědomí ředitelce MŠ Jiráskova 
BC Mileně Minářové.

č. 424/2015 RM schvaluje čerpání finančních prostřed-
ků z fondu odměn ve výši Kč: 80 000,– a čerpání finančních 
prostředků z rezervního fondu na pokrytí odvodů ve výši 
Kč: 28 000,– a ukládá informovat ředitelku MŠ Jiráskova BC 
Milenu Minářovou.

č. 425/2015 RM bere na vědomí informaci Odboru inves-
tic a údržby majetku města o žádosti chatařů o finanční pří-
spěvek na opravu účelové komunikace na Konopáči a zamítá 
žádost chatařů o finanční příspěvek na opravu účelové ko-
munikace na Konopáči, která není ve vlastnictví města H. M..

č. 426/2015 RM schvaluje smlouvu o poskytnutí grantu 
z programu „Podpora činnosti a provozu turistických infor-
mačních center v Pardubickém kraji“ Pardubického kraje ev. 
č. OR/15/23951 ve výši 14.775 Kč na činnost a provoz TIC H. 
M. a ukládá uzavřít smlouvu o poskytnutí grantu.

č. 427/2015 RM schvaluje s ohledem na rozsáhlou rekon-
strukci budovy sokolovny, především pak otopného systému 
a výměny oken, slevu na nájemním vztahu s manžely Čurdo-
vými ve výši 2 měsíců stanoveného nájemného.

č. 428/2015 RM schvaluje postup zajištění tzv. Prevence 
rizik, dle zákona č. 309/2006 Sb. odbornou externí firmou 
a ukládá vypsat výběrové řízení na dodavatele služeb 
tzv. Prevence rizik, dle zákona č. 309/2006 Sb. na období 
11. 11. 2015 – 31. 12. 2016 a provést předání agendy týkající 
se této oblasti externí firmě vzešlé z výběrového řízení dle 
tohoto usnesení.

č. 429/2015 RM schvaluje smlouvu o poskytnutí finanční 
podpory na hospodaření v lesích z rozpočtu Pardubického 
kraje ev.č. OŽPZ/15/23832 ve výši 44.640 Kč a smlouvu o po-
skytnutí finanční podpory na hospodaření v lesích z rozpoč-
tu Pardubického kraje ev.č. OŽPZ/15/23833 ve výši 6.360 Kč 
a smlouvu o poskytnutí finanční podpory na hospodaření 
v lesích z rozpočtu Pardubického kraje ev.č. OŽPZ/15/23834 
ve výši 12.600 Kč a smlouvu o poskytnutí finanční podpo-
ry na hospodaření v lesích z rozpočtu Pardubického kraje 
ev.č. OŽPZ/15/23835 ve výši 54.480 Kč a smlouvu o poskyt-
nutí finanční podpory na hospodaření v lesích z rozpočtu 
Pardubického kraje ev.č. OŽPZ/15/23836 ve výši 30.780 Kč 
1. 6. smlouvu o poskytnutí finanční podpory na hospodaření 
v lesích z rozpočtu Pardubického kraje ev.č. OŽPZ/15/23838 
ve výši 36.600 Kč a smlouvu o poskytnutí finanční podpo-
ry na hospodaření v lesích z rozpočtu Pardubického kraje 
ev. č. OŽPZ/15/23866 ve výši 19.040 Kč a ukládá uzavřít 
smlouvy o poskytnutí grantu dle tohoto usnesení.

dne 4. 11. 2015 Zápis z jednání sportovní komise Rada 
města H. M. 1. bere na vědomí 1. 1. zápis z jednání sportov-
ní komise ze dne 6. 10. 2015 1. 2. zápis z jednání sportovní 
komise ze dne 13. 10. 2015 1. 3. odstoupení p. Petra Krejčíka 
z komise sportovní 2. jmenuje 2. 1. za členku komise p. Jar-
milu Mísařovou.

Jednání Rady města ze dne 4. 11. 2015
č. 430/2015 RM bere na vědomí zápis z jednání sportovní 

komise ze dne 6. 10. 2015 1. 2. zápis z jednání sportovní komi-
se ze dne 13. 10. 2015 a odstoupení p. Petra Krejčíka z komise 
sportovní a jmenuje za členku komise p. Jarmilu Mísařovou.

č. 431/2015 RM bere na vědomí zápis z jednání Komise 
dopravní a veřejného pořádku č. 6/2015 ze dne 14. 9. 2015, 
č. 7/2015 ze dne 12. 10. 2015 a ukládá svolat jednání úřední-
ka stavebního úřadu na téma „technické možnosti umístění 
předzahrádek v H. M.“ se zástupci komise a ukládá předložit 
Komisi dopravní a veřejného pořádku smlouvu o umístění 
předzahrádky restaurace Dymák.

č. 432/2015 RM bere na vědomí zápis z jednání Komise 
pro výchovu a vzdělávání č. 6/2015 ze dne 19. 10. 2015 1. 2. 
Rezignaci p. Miloše Pilaře na člena komise.

č. 433/2015 RM bere na vědomí zápis z jednání Komise 
koncepce a rozvoje města č. 2/2015 a zápis z jednání Komise 
koncepce a rozvoje města č. 3/2015.

č. 434/2015 RM bere na vědomí zápis z jednání Kulturní 
komise města č. 5/2015 ze dne 26. 6. 2015 a zápis z jednání 
Kulturní komise č. 7/2015 ze dne 12. 10. 2015.

č. 435/2015 RM jmenuje Ing. Miloslava Vítka vedou-
cím odboru finančního a vedlejšího hospodářství ke dni 
4. 11. 2015.

č. 436/2015 RM bere na vědomí informaci o stavu předpi-
sů města s ohledem na novelu zákona č. 565/1990 Sb. o míst-
ních poplatcích a žádost p. Čiperové ohledně osvobození 
poplatku ze psa nad rámec dosavadního osvobození defino-
vaného vyhláškou č. 6/2010 2 a doporučuje rozšířit osvobo-
zení od poplatků o kategorii: „člen Svazu záchranných brigád 
kynologů (dále jen „SZBK“) a pro jehož psa o toto osvobození 
písemně požádá SZBK, a to do 15. 2. každého roku, popř. do 
15. 7. , jde -li o osvobození na II. pololetí,“ a ukládá vypracovat 
návrh nového znění vyhlášek týkajících se místních poplat-
ků s ohledem na novelu zákona č. 565/1990 Sb. o místních 
poplatcích včetně návrhového znění doporučení dle to-
hoto usnesení a ukládá vypracovat návrh Řádu veřejného 
pohřebiště města H. M. včetně Ceníku poskytovaných služeb 
a ukládá předložit návrh nového znění vyhlášek Zastupitel-
stvu města ke schválení.

č. 437/2015 RM bere na vědomí odstoupení p. Michala 
Zony od koupě pozemků parcelní číslo 114/13 a parcelní čís-
lo 2356 o celkové výměře 928 m2 a pozemky parcelní číslo 
114/10, parcelní číslo 115/3, parcelní číslo 114/14 a parcelní 
číslo 2069/4 o celkové výměře 890 m2, které byly schváleny 
zastupitelstvem města k prodeji dne 21. 9. 2015. 2. ukládá 1. 2. 
zveřejnit záměr na odprodej těchto pozemků za shodných 
podmínek, jako byl zveřejněn záměr předchozí.

č. 438/2015 RM schvaluje prodloužení Smlouvy o nájmu 
bytu na městský byt č. 9, Masarykovo náměstí č. p. 33, H. 
M. paní Ludmile Tatárové, a to od 1. 12. 2015 do 30. 11. 2016 
a prodloužení Smlouvy o nájmu bytu na městský byt č. 6, 
Průhon č. p. 447, H. M. panu Ladislavu Doležalovi, a to od 
1. 12. 2015 do 30. 11. 2016 a ukládá sepsat dodatky ke Smlou-
vám o nájmu bytů.

č. 439/2015 RM schvaluje zřízení věcného břemene - zně-
ní smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene, 
mezi smluvními stranami Město H. M. a ČEZ Distribuce, a. s. 
se sídlem Děčín, zastoupenou společností PEN - projekty 
energetiky s. r. o. Město H. M. je výlučným vlastníkem parcely 
číslo 2091, zapsané v katastru nemovitostí, vedeném Katas-
trálním úřadem pro kraj Pardubický, Katastrální pracoviště 
Chrudim na LV č. 10001. Jedná se o 6 m nového kabelového 
vedení na parcele města, hodnota 1.128 Kč.

č. 440/2015 RM schvaluje zřízení věcného břemene – 
znění smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného bře-
mene, mezi smluvními stranami Město H. M. a ČEZ Distri-
buce, a. s. se sídlem Děčín, zastoupenou společností MATEX 
HK s. r. o. Město H. M. je výlučným vlastníkem parcely číslo 
2146/6, zapsané v katastru nemovitostí, vedeném Katas-
trálním úřadem pro kraj Pardubický, Katastrální pracoviště 
Chrudim na LV č. 10001. Jedná se o 5 m nového kabelového 
vedení na parcele města, které bude ukončeno v novém 
pojistkovém pilíři umístěném také na pozemku města.

č. 441/2015 RM projednala návrh Dodatku č. 1 ke smlouvě 
o dílo se společností Pluto, společnost s ručením omezeným 
na realizaci stavby Snížení energetické náročnosti DDM Jež-
kovka v H. M., jehož předmětem je úprava předmětu díla 
a s tím spojená změna ceny díla a schvaluje uzavření Dodat-
ku č. 1 ke smlouvě o dílo na realizaci stavby „Snížení energe-
tické náročnosti DDM Ježkovka v H. M.“ a ukládá podepsat 
smlouvu.

č. 442/2015 RM vzala na vědomí informaci o porušení 
ustanovení zákona o veřejných zakázkách v průběhu zadá-
vacího řízení na straně společnosti zajišťující administraci 
zakázky Svoz a likvidace odpadu v H. M. a rozhodla o zruše-
ní zadávacího řízení zakázky v souladu s ustanoveními § 84 
odst. 2 písm. e) zákona č. 137/2006 Sb. a vypsání nové zakáz-
ky a ukládá zanalyzovat smluvní vztah ze společností CGB 
Consult s. r. o. z důvodu možné výpovědi smlouvy.

č. 443/2015 RM projednala rozhodnutí a smlouvu o po-
skytnutí dotace z Operačního programu Životní prostředí 
na akci „Efektivnější svoz BRKO ve městě H. M.“ a schvaluje 
přijetí dotace na akci „CZ.1.02/4. 1. 00/15.28222 Efektivnější 
svoz BRKO ve městě H. M.“ a uzavření smlouvy o poskytnutí 
podpory č. 15236364 a ukládá podepsat smlouvu o poskyt-
nutí dotace.

č. 444/2015 RM projednala návrh Dodatku č. 7 ke smlou-
vě o dílo se společností PARIO s. r. o. na akci „Oprava střechy 
domu č. p. 33, část – A, C, D, H. M.“, jehož předmětem je úpra-
va rozsahu prací a termínu dokončení etapy 2015 a schvaluje 
uzavření Dodatku a ukládá podepsat smluvní dodatek.

č. 445/2015 RM schvaluje uvolnění finanční částky na 
herní prvek „Pyramida“ z investičního fondu MŠ Jonášova 
ve výši Kč: 50.000,–

č. 446/2015 RM bere na vědomí zprávu odborné komise 
určené RM k posouzení vhodného řešení instalace hudební-
ho nástroje v Synagoze a ukládá zařadit do návrhu rozpočtu 
města na rok 2016 částku Kč: 250.000,– na nákup repasova-
ného klavíru a doporučit tento návrh Zastupitelstvu města 
schválit a zařadit do rozpočtu města na rok 2016.

č. 447/2015 RM schvaluje vyřazení poškozeného a neu-
potřebitelného majetku MŠ Jonášova dle předloženého ná-
vrhu a ukládá informovat paní ředitelku MŠ Jonášova, H. M..

č. 448/2015 RM schvaluje přijetí věcného daru v souladu 
s článkem VII, bodem 15 Zřizovací listiny Domova pro seniory 
H. M. (dodatek č. 4). Věcný dar byl přijat od fi. LABETA, a. s. se 
sídlem Dřenice 81, Chrudim a ukládá zápisem z usnesení dát 
na vědomí Domovu pro seniory H. M..

č. 449/2015 RM bere na vědomí proces vzniku podkla-
dových materiálů pro dotační programy města v roce 2016 
včetně zapojení činnosti jednotlivých komisí města a schva-
luje Zásady pro poskytování dotací z rozpočtu města H. M. 
s účinností od 4. 11. 2015 a pravidla pro poskytování dotací 
v roce 2016 „Program podpory kultury“ a Pravidla pro posky-
tování dotací v roce 2016 „Program podpory sportu“ a Pra-
vidla pro poskytování dotací v roce 2016 „Program podpory 
volného času dětí a mládeže“ a Pravidla pro poskytování 
dotací v roce 2016 „Program podpory spolkové a komunit-
ní činnosti“ a ukládá zveřejnit schválené zásady a pravidla na 
úřední desce, internetových stránkách města a informovat 
o změně dotačních titulů prostřednictvím městského zpra-
vodaje Leknín a ukládá zohlednit změnu v dotačních titulech 
v návrhu rozpočtu města pro rok 2016.

č. 450/2015 RM souhlasí s návrhem zřizovací listiny Spor-
tovní a kulturní zařízení města H. M., příspěvková organizace 
s účinností od 1. 3. 2016 a schvaluje v případě zřízení nové 
příspěvkové organizace Zastupitelstvem města jmenování 
ředitele p. Dalimila Nevečeřala, dosavadního vedoucího kina 
a schvaluje rámcový harmonogram převodu jednotlivých 
městských subjektů pod organizaci Sportovní a kulturní za-
řízení města H. M., příspěvková organizace následovně: od 
1. 3. 2016 – sokolovna a kino včetně obslužných venkovních 
prostor od 1. 7. 2016 – sportovní hala včetně obslužných ven-
kovních prostor a ukládá předložit návrh zřizovací listiny ke 
schválení zastupitelstvu města.

č. 451/2015 RM bere na vědomí proces komunikace 
s Občanským sdružením Herout a důvody nesepsání veřej-
noprávní smlouvy nezbytné k přidělení dotace schválené 
usnesením RM č. 171/2015 dne 22. 4. 2015 a žádost skaut-
ského střediska Leknín H. M. z.s. o přidělení dotace na pro-
vozní služby s klubovnou střediska Junák v H. M. a schvaluje 
odebrání dotace Občanskému sdružení Herout v plné výši 
15.000 Kč neschvaluje přidělení neinvestiční dotace skaut-
skému středisku Leknín H. M. z.s. ve výši 15.000 Kč na pokrytí 
provozních nákladů klubovny střediska Junák v H. M. a uklá-
dá informovat skautské středisko Leknín H. M. z.s.

č. 452/2015 RM bere na vědomí informace o kontrole 
provedené ve Sběrném dvoře H. M. v agendě zpětný odběr 
elektrozařízení, která proběhla bez závad a nedostatků.
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Situace městské kasy…
Blíží se konec roku, čili doba bilancování. Nejinak je tomu v případě financí, kdy závěr roku je 

ideálním obdobím pro vyhodnocení období předcházejícího, ale i stanovení si cílů na dobu 
budoucí.

bilanci, jinými slovy, příjmy a výdaje jsou řádně vy-
rovnané. Za poslední čtyři roky činil přebytek 31,2 
milionu korun, za posledních deset let jsme dosáhli 
přebytku v celkové výši 26,3 milionu korun. Dílčí 
deficity byly způsobeny investicemi do infrastruk-
tury a bytové výstavby.

Výdaje města charakterizovala zvýšená, ale ro-
zumná investiční aktivita v letech 2007 až 2014 
(míněno nikterak přehnaná). Město za posledních 
10 let investovalo 272 mil. Kč, přičemž získalo za 
stejné období 170 mil. Kč mimořádných příjmů. 
Rozvoj města sebou nesl také poměrně rychlý růst 
běžných výdajů v letech 2012 až 2014, které činily 
v posledních dvou letech více než 70% podíl na 
celkových výdajích. Naštěstí výrazně vzrostla také 
výše běžných příjmů.

Co se týče bilance pohledávek a závazků, je situ-
ace poměrně jednoduchá. Na straně závazků je ne 

zcela šťastná, dosud nesplacená hypotéka ve výši 
4,4 milionu korun (31. 12. 2014) a 2 smlouvy urče-
né pro investiční výstavbu, pohledávky jsou zcela 
zanedbatelné, cca 1 milion korun.

Heřmanův Městec vždy pokryl běžné výdaje 
z běžných příjmů, což je naprosto skvělé zjištění, 
které není ve všech městech bohužel samozřej-
mostí.

K finanční kondici, resp. ratingu lze tedy konsta-
tovat, že „zdraví městské kasy“ se těší velmi dob-
rému zdraví, stav financí je také výborný s dobrou 
finanční rezervou.

Abychom tuto kondici mohli nejen udržovat, ale 
dále posilovat, je třeba si stanovit cíle na nadcháze-
jící období, které logicky vycházejí z podpory toho, 
co se nám dlouhodobě daří a naopak v utlumení 
negativ a eliminování případných nebezpečí. Ve 
stručnosti se dá stanovit plán takto:
• Maximálně podporovat bydlení, podnikáni a za-

městnanost – komunikovat se zaměstnavateli 
o jejich potřebách s cílem vytvářet podmínky 
pro růst pracovních míst, budovat podmínky 
a zvyšovat atraktivitu města pro bydlení

• Udržení skvělého provozního salda – eliminovat 
neinvestiční výdaje a příspěvky a udržovat

•  Efektivně spravovat vlastní majetek – provést 
konsolidaci vlastního majetku

• Případné úvěry čerpat s plovoucí sazbou – nevy-
tvářet dlouhodobý fixní závazek (splatit stávající 
hypotéku nejdéle do 2018)

•  Systematicky a důsledně ukládat finance – řádně 
uložit do řešení krizových stavů
Závěrem lze tedy konstatovat, že situace „měst-

ské kasy“ je velmi pozitivní, finance našeho města 
se těší velmi dobré kondici. Je však třeba dále vy-
užít silných stránek k podpoře příležitostí, zároveň 
bránit naše slabé stránky a eliminovat rizika.

S přáním krásného prožití vánočních svátků 
a hodně nejen „finančního zdraví“ v novém roce 
přeje

Petr Kotora, člen Rady města 
a předseda Finančního odboru

Předpokladem pro řízení financí je znalost fi-
nančního stavu a kondice, odborně nazývejme 
finanční rating. Jednoduše nejde o nic jiného než 
vyhodnocení sledovaných ukazatelů, které jsou 
pro městské finance klíčové.

Hlavním zdrojem příjmů městského rozpočtu 
jsou daňové příjmy, které jsou přímo závislé na 
počtu obyvatel (v roce 2014 jsme inkasovali za ka-
ždého občana 11,7 tisíce CZK do daňových příjmů). 
Bohužel vývoj počtu obyvatel Heřmanova Měst-
ce není nikterak pozitivní, naopak – za posledních 
20 let je nás o cca 200 méně…Bohužel podobný 
vývoj lze sledovat i u počtu zaměstnanců, kteří 
mají výkon svého zaměstnání v našem KÚ, stabilní 
trend je pouze u počtu žáků, za které jsme loni in-
kasovali do daňových příjmů cca 7,9 milionu korun.

I přes takto negativní vývoj daňových příjmů ge-
neruje městská kasa velmi pozitivní rozpočtovou 

 ... pokračování ze strany 1
A to je dle mého rozhodně únosná mez za za-

jištění bezpečnosti a klidného života ve městě. 
Závěrečnou větou bych pouze shrnul celý příběh 
městské policie: zřizujeme novou službu v našem měs-
tě, zřizujeme ji s důvěrou, že má potenciál nám všem 
pomoci dobře, klidně a bezpečně ve městě žít. Je jen 
na nás, jak onu službu využijeme a jak ji budeme řídit 
ve prospěch nás všech.

O definitivním „nastavení“ městské policie roz-
hodne městský rozpočet. Ten zastupitelé schvalují 
v pondělí 14. 12. a já vás tímto i srdečně zvu do 
jednacího sálu nové budovy Městského úřadu.

Důležitým bodem jednání bude také zřízení nové 
příspěvkové organizace města – SPOKUL, neboli 
Sportovní a kulturní zařízení města Heřmanův 
Městec. Rada města se rozhodla pro tento návrh po 
dlouhém projednávání nejrůznějších variant pro-
vozu sportovní haly, kina a nově i sokolovny, která 
se stala majetkovou součástí města v tomto roce.

Abychom mohli tak rozsáhlý majetek spravovat, 
provozovat a také i rozvíjet co nejvíce hospodárně 

a efektivně, je vznik nové příspěvkové organizace 
jen logickým krokem. Sportovní a kulturní život je 
důležitou součástí každého města a v Heřmanově 
Městci má velkou tradici. Tímto krokem chceme 
jeho další rozvoj ještě zlepšit a zjednodušit.

Rada města zkraje listopadu schválila návrh zříze-
ní nové příspěvkové organizace a současně s tím i 
deklarovala v případě vzniku i jmenování ředitele. 
Tím přímo jmenovaným byla Radou města ozna-
čena osoba, kterou i já bez jakékoliv pochybnosti 
považuji za osobu nejpovolanější. Současný vedou-
cí kina pan Dalimil Nevečeřal je pro mne jasnou 
zárukou kvality a lety prověřené spolehlivosti. Jsem 
přesvědčen, že pro vznik nové organizace bylo jeho 
souhlasné ano, kdy je ochoten opustit soukromý 
sektor, velkým vítězstvím a že nám v krátké budouc-
nosti dokáže správnost svého jmenování. Rovněž 
s tímto krokem byli zastupitelé seznámeni na pra-
covním jednání 23. listopadu a byly jim i osvětleny 
důvody, proč Rada města k tomu takto přistupuje. 
S ohledem na výtky některých zastupitelů, kteří by 
raději obsazení této pozice svěřili výběrovému říze-

ní, jsem přislíbil, že Rada města se bude opětovně 
touto problematikou zabývat na svém nejbližším 
jednání, tj. 2. prosince.

Případný vznik příspěvkové organizace ovlivňuje 
přípravu a skladbu městského rozpočtu. Bude tak 
předložen ve dvou variantách. Samotný rozpočet 
je předkládán jako vyrovnaný se snahou syste-
matického řešení všech oblastí města, bude pak 
rozhodujícím faktorem pro naši činnost v příštím 
roce. Velmi si vážím konstruktivního přístupu zastu-
pitelů, kteří rozpočet připomínkovali. Po jeho pro-
sincovém schválení si Vám jej dovolím představit 
společně s novým vedoucím odboru finančního 
Ing. Miloslavem Vítkem opět na stránkách městské-
ho zpravodaje.

Na samotný závěr mi dovolte Vám všem popřát 
klidný advent, rád se s vámi potkám při rozsvícení 
vánočního stromu či při osobním představení cho-
du nové budovy Městského úřadu, které proběhne 
každou celou hodinu (13.00, 14.00 a 15.00) v neděli 
29. listopadu. Na viděnou.

Josef Kozel, starosta města
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Termíny jednání 
Zastupitelstva města

• Pondělí   14. 12. 2015    17.00 – veřejné 
(koná se v nové budově městského úřadu)

Otevřená kancelář starosty
• Pondělí      7. 12. 2015      14–16
• Pondělí    21. 12. 2015     14–16
Máte       -li zájem o osobní schůzku mimo tyto 

veřejné termíny, kontaktujte, prosím, sekretariát 
MěÚ. Těším se na setkání s vámi

Josef Kozel, starosta města

Termín jednání Rady města
• Středa     2. 12. 2015     17.00
• Středa   16. 12. 2015     17.00

Dotační programy 2016 – 
změna zásad a pravidel 
přidělování dotací

Rada města vydala dne 4. 11. 2015 v souladu 
se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů nové zásady pro posky-
tování dotací z rozpočtu města pro rok 2016. 
Hlavním posláním těchto zásad je sjednocení 
postupů při podávání a projednávání žádostí 
o finanční dotace. Zažádat o dotaci z rozpočtu 
města může právnická osoba, jejíž sídlo se na-
chází na území Města Heřmanův Městec.

Nově jsou připraveny čtyři programy pod-
pory: „Program podpory sportu“, „Program 
podpory kultury“, Program podpory volného 
času dětí a mládeže“, „Program podpory spol-
kové a komunitní činnosti“, v rámci kterých lze 
o dotace žádat. Termín pro podání žádostí zů-
stává stejný jako v letech předchozích – tedy 
31. 1. 2016. Více informací o zásadách pro po-
skytování dotací a jednotlivých programech 
podpory naleznete na internetových stránkách 
města.

Denisa Sližová, sekretariát MěÚ

Autogramiáda s autorem 
knihy Heřmanův Městec 
slovem a obrazem

Autogramiáda s Bc. Ivo Šimákem proběhne 
v městské knihovně ve středu 2. 12. 2015 od 
12–13 hodin. Tímto všechny srdečně zveme.

Za knihovnu, 
Zdena Poláková, Lenka Jablečníková

Konec roku v městské 
knihovně

V DOBĚ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ BUDE KNIHOV-
NA UZAVŘENA OD 24. 12. 2015 DO 31. 12. 2015

Poslední možnost výpůjček knih bude ve stře-
du 23. 12. 2015 do 15.00 hod. Na své čtenáře se 
budeme těšit opět v úterý 5. 1. 2016. Čtenářům 
a návštěvníkům přejeme klidné prožití vánoč-
ních svátků, zdraví a spokojenost v roce 2016.

Příjezd svatého Martina do 
Mateřské školy – Jiráskova

K podzimnímu období, kdy v přírodě ubývá 
světla i tepla, se váže legenda o Svatém Mar-
tinovi. Legenda o štědrosti a vnitřním světle, 
kterou dětem zprostředkovaly jejich paní uči-
telky. Děti se dozvěděly o tradicích, které se váží 
k tomuto svátku. Naučily se písničku a čekaly na 
jeho příjezd.

Svatý Martin k překvapení všech přicválal na 
bílém koni na zahradu mateřské školy Jirásko-
va. Děti byly ohromeny jeho majestátností, za-
zpívaly mu písničku, zamávaly na rozloučenou 
a na zahradě hledaly stopy po kopytech. Svaté-
ho Martina jsme poslali za dětmi do mateřské 
školy Jonášova.

 J. Chourová

Podzimní úklid zahrady 
v MŠ Jiráskova

Ve středu 11. 11. proběhla na naší školní za-
hradě úklidová brigáda. Účast byla hojná, zdo-
lat všechno listí nám zabralo necelou hodinu 
a tímto ještě jednou děkujeme všem rodičům 
a prarodičům, kteří nám přišli pomoci.

Po práci na děti čekalo překvapení v podobě 
nadílky od Svatého Martina, který s sebou letos 
ještě nepřinesl sníh, ale ukryl na zahradě sladký 
poklad jako odměnu pro malé pomocníky.

Doufáme, že se všem naše podzimní setkání 
na zahradě líbilo a budeme se těšit na další spo-
lupráci s rodiči a dětmi.

Markéta Novotná a kolektiv MŠ Jiráskova

SDĚLENÍ MĚSTSKÉHO 
ÚŘADU

V měsíci listopadu proběhlo stěhování 
úřadu do zrekonstruované budovy bývalé-
ho finančního úřadu v Havlíčkově ulici č.p. 
801. Děkujeme občanům za trpělivost s jakou 
akceptovali týdenní uzavření úřadu. Úředníci 
i pracovníci technické skupiny projevili vel-
kou zodpovědnost, díky které stěhování pro-
běhlo rychle a bez velkých komplikací. Od 23. 
listopadu je již úřad plně otevřen a provádí 
všechny správní úkony. V závěru letošního 
roku bude provoz městského úřadu omezen, 
úřední hodiny budou naposledy ve středu 
23. 12. 2015 do 12.00 hod. Další úřední den 
bude  pondělí 4. ledna 2016.

Fotografie do kroniky
Pro městskou kroniku a její fotografickou 

dokumentaci prosíme zástupce jednotlivých 
spolků, sdružení a další organizátory kulturních, 
společenských a sportovních akcí ve městě, aby 
zaslali několik fotografií s komentářem ze své 
činnosti během loňského i letošního roku na 
adresu e.bockova@tiscali.cz. Děkujeme.

Za městskou kroniku,
Eva Bočková, kronikářka města

Vítání občánků
V sobotu 7. listopadu se v obřadní síni Staré 

radnice uskutečnilo další slavnostní vítání no-
vých občánků. Mezi občany našeho města při-
vítal pan starosta Josef Kozel: Terezu Davidovou, 
Jana Hromádka, Lukáše Juhaniaka, Magdalenu 
Kubíkovou, Davida Kubištu, Lenku Malou, Erika 
Mutla, Nikol Neradovou, Natálii Netolickou, Julii 
Plavcovou, Nelu Rejnkovou, Vanessu Římano-
vou, Štěpána Salfického, Sáru Svatkovou, Matěje 
Štěňhu, Damiána Šulce, Davida Tomčíka a Mag-
dalenu Vlkovou.

Toto slavnostní sobotní dopoledne si užili se 
svými nejmenšími jejich rodiče, sourozenci, pra-
rodiče i praprarodiče, kamarádi a známí.

Našim nejmenším občánkům přejeme pevné 
zdraví, milující rodinu a spokojenost v jejich životě.

Za město Heřmanův Městec Vladimíra Dlouhá, 
Petra Kratochvílová a Josef Kozel
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Co se v našem domově daří?
V Domově pro seniory v ulici U Bažantnice se snažíme v první řadě o to, aby naši klienti žili 

v příjemném a bezpečném prostředí a měli zajištěnou péči odpovídající jejich potřebám. 
V tomto článku bychom Vám náš domov ale rádi představili ještě z jiného úhlu. Vybrali 
jsme několik nejzajímavějších aktivit, které by mohly být inspirující i pro ostatní.

jemnou motoriku, procvičují kognitivní funkce, 
komunikují a navazují vztahy s ostatními ve 
skupině. Program je většinou doprovázen ve-
selou atmosférou, klienti při něm vzpomínají na 
vlastní domácí mazlíčky. Po ukončení této části 
obcházíme s canisterapeutkou pokoje klientů, 
které návštěva pejsků také potěší, ale kvůli zhor-
šené soběstačnosti neopouští pokoj a tráví den 
pouze na lůžku. Výhodou malých jezevčíků je, 
že mohou být umístěni na lůžko a klient s nimi 
má bezprostřední blízký kontakt (na rozdíl třeba 
od větších psích plemen, kdy je polohování na 
lůžku složitější). Opět se vzpomíná na dřívější 
domácí miláčky, zkušenosti s pejsky, klienti pej-
sky češou kartáčem nebo si jen tak vychutnáva-
jí uklidňujícího dotykového kontaktu se zvířecí 
srstí. Canisterapie má největší význam pro lidi 
s láskou ke zvířatům – úsměv a radost, které 
u nich vyvolá, nelze evokovat žádným jiným 
programem.

V našem domově také organizujeme sbírky ví-
ček pro charitativní účely. Poměrně známé jsou 
sbírky plastových víček například od PET lahví. 
V letošním roce jsme u nás zahájili také sbírku 
plechových víček (např. od piva či limonád) 
a zaznamenali jsme opravdu velký zájem z řad 
zaměstnanců, ale zejména i klientů. Někteří se 

Jedním z programů, které jsou pro mnohé 
klienty obohacující a přináší jim pravidelně ra-
dost do života, je canisterapie. Každých 14 dní 
přijíždí do našeho domova paní Lucie Novot-
ná z organizace Auracanis se svými psími svě-
řenci – ne jedním, ale většinou třemi (někdy 
čtyřmi). Bernským salašnickým psem, fenkou 
zlatého retrívra a trpasličí jezevčicí (občas i s její 
maminkou jezevčicí). Prvních 45 minut probí-
há program pro skupinu asi deseti klientů, kdy 
má paní terapeutka vymyšlené různé úkoly jak 
pro pejsky, tak i pro klienty. Při této činnosti si 
klienti „užijí“ nejen kontakt se psy, ale trénují si 

pustili do sbírky s takovou vervou, že ke sběru 
zaúkolovali také své rodinné příslušníky a ti zase 
další známé ve svém okolí. Neuplyne týden, aby 
někdo nedonesl tašku s víčky. Zátky vykupuje 
například společnost Hottech a finanční výtěžek 
napomáhá dětem s postižením třeba k zaplace-
ní drahých rehabilitačních pobytů.

V minulosti jsme často řešili otázku, jak naložit 
s oblečením z pozůstalosti klientů, které pozů-
stalá rodina nechce nebo nevyužije. Některé 
ošacení bylo nabídnuto ostatním klientům, ale 
stále zůstávalo velké množství oblečení, které 
jsme museli vyhodit do smíšeného odpadu, 
což bylo neekologické i neekonomické. Oslovili 
jsme proto sociální organizaci Diakonii Broumov, 
která se zaměřuje na sběr použitého textilu ve 
prospěch potřebných lidí. Podařilo se nám do 
areálu domova získat kontejner na textil. Obleče-
ní, které do něj ukládáme, může být dále využito 
pro toho, kdo to potřebuje.

Sbírky víček a textilu přímo nesouvisí s posky-
továním služby v domově pro seniory, ale ved-
le toho, že mají významný ekologický podtext, 
mají také přesah do dalších sociálních služeb. 
My i klienti (či jejich rodiny) máme dobrý pocit 
z toho, že dílčí činností přispíváme ve prospěch 
dalších potřebných cílových skupin. Snažíme 
se tak o spolupráci v rámci komunity či společ-
nosti, což dále rozšiřuje hodnotu naší činnosti 
domova pro seniory.

Lenka Kellerová a  Petra Holubová, 
sociální oddělení

Den válečných veteránů
Kytici k památníku padlých spoluobčanů v prv-

ní světové válce položili 11. listopadu u příležitos-
ti Dne válečných veteránů za město Heřmanův 
Městec starosta města Josef Kozel a místostarosta 
města Otakar Volejník. Jmenovaní zástupci města 
rovněž uctili dne 17. listopadu položením věnce 
Den boje za svobodu a demokracii. K tomuto 
datu se váží hned dvě události, první z roku 1939, 
kdy byly české vysoké školy uzavřené nacisty. 
Stalo se tak po pohřbu Jana Opletala, jehož čin 
byl projev odporu proti německé okupaci. Hitler 
následně nařídil, aby všechny demonstrace byly 
potlačeny silou. Následně byly uzavřeny vysoké 
školy a 9 vedoucích představitelů vysokoškolá-
ků bylo popraveno. Druhý, který si většina z nás 
pamatuje, se váže k roku 1989, ke studentským 
protestům na Národní třídě, které byly rukou Ve-
řejné bezpečnosti násilně potlačeny a tím spusti-
ly sametovou revoluci. Tyto listopadové události 
vedly k pádu komunistického režimu.

Otakar Volejník

Podzimní ohlédnutí

3. říjen 2015 byl svátkem pro celý Heřmanův 
Městec. Oslavy 690 let našeho města nenechaly 
nikoho v klidu. Taky naše škola se na výročí usilovně 
připravovala. Děti od Velikonoc malovaly a kreslily 
známá a méně známá zákoutí našeho města. Vý-
tvarných prací se sešlo tolik, že vydaly na samostat-
nou výstavu. Po dohodě s organizátory oslav jsme 
umístili výstavu obrazů v 1. patře multifunkčního 
centra a malou výstavu výrobků dětí ve vestibu-
lu Základní školy. Takže jsme byli téměř v centru 
dění. Na nedostatek návštěvníků jsme si nemohli 
stěžovat. Byli jsme rádi, že tak široká veřejnost měla 
možnost vidět známá a milá místa našeho města 
očima těch nejmladších -dětí. Odměnou za práci 
a snažení nám byla pochvala a uznání návštěvníků.

 V říjnu jsme jako každoročně navštívili naše za-
hrádkáře. Pozvali nás na tradiční moštování. Všichni 
jsme se moc těšili a taky jsme vydatně ochutnávali. 
Ochutnávku vždy provází krátký výklad odborní-
ka o pěstování a sklizni ovoce a chovu důležitých 

opylovačů – včel. My našim zahrádkářům také 
přineseme něco na památku – dekorace, květiny 
nebo vlastní výrobek, kterým si mohou vyzdobit 
svůj nově opravený Zahrádkářský dům.

ČSZ každoročně vyhlašuje oblastní a celostátní 
výtvarnou soutěž pro děti. Vloni se uskutečnila pod 
názvem „Má oblíbená květina“. V červnu proběhlo 
vyhodnocení oblastní soutěže a v září celostátní. 
Členové místního zahrádkářského svazu na naše 
děti nikdy nezapomenou s cenami a sladkými od-
měnami. Ocenění se dostane nejen aktérům, ale 
i všem zúčastněným. V celostátní soutěži se na vel-
mi pěkném 10.místě v kategorii D umístila žákyně 
naší školy Darina Červeňáková. Úspěch podporují 
chuť k dílu. A tak se těšíme na letošní kolo soutěže 
pod názvem „Rozkvetlá zahrada“.

Eva Kaválková, ZŠP a ZŠS Heřmanův Městec
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díky za přípravu. Naši nejmenší nezapomínají 
ani na nejstarší obyvatele Heřmanova Městce 
a příjemné vánoční posezení pro seniory při-
pravil hudební obor pod vedením P. Starého na 
středu 2. 12. v místním domově pro seniory. Dále 
vás již srdečně zveme na Třídní koncerty: 3. 12. 
třídní koncert H. Tomiškové (kytary), O. Kosto-
mlatské (zpěv), M. Štědroně (housle, klávesy) 
a J. Hájka (bicí, soubory) v sále budovy ZUŠ, 
9. 12. třídní koncert K. Vaškové (klavíry), J. Hršela 
(klavíry) a D. Bláhové (příčné flétny) v synagoze 
od 17 hodin. V neposlední řadě Vás již předem 
zveme na Pololetní koncert, který se bude konat 
v synagoze 17. 2. 2016.

Jak jsme se již v minulém čísle zmínili, tento 
rok nás čeká výročí ZUŠ, které se bude konat 
20.–21. 5. 2016. Prosíme rodiče našich žáků, aby 
si na 21. 5. 2016 udělali volno, aby se jejich dcera 
nebo syn mohli zúčastnit plánovaného výročí 
(hudební obor v dopoledních hodinách, ta-
neční obor v odpoledních hodinách, výtvarný 

přiblížilo se nám nejkrásnější období roku a tím jsou Svátky vánoční. Přípravy v ZUŠce jsou 
v plném proudu. Všichni muzikanti a tanečníci se chystají na mnoho vánočních vystou-
pení a mezi hlavní patří Vánoční koncert, který se uskuteční tradičně v heřmanoměstecké 
synagoze ve středu 16. 12. 2015 od 17 hodin. 

obor dle instrukcí učitele). Tento rok budeme 
opět připravovat Taneční galavečer pod tak-
tovkou T. Jarošové, na který vás pozveme do 
Chrudimského divadla. Termín a čas upřesní-
me. Letos nás čeká soutěž kláves a my se již 
těšíme, zda budeme v soutěži úspěšní jako 
naposledy, kdy si K. Novotná ze Seče odvezla 
1. místo v kraji.

Nyní již za ZUŠku přeji krásné svátky, hodně 
rodinné pohody, chvíle plné odpočinku a hlav-
ně hodně sil a chuti do hry, tance, malování 
a modelování v novém roce. Více o ZUŠ na 
www.zushm nebo na facebooku Zuš Heřma-
nův Městec.

Za ZUŠ Kristýna Vašková

Přijďte si užít příjemnou atmosféru, odpo-
činout si od každodenních starostí a hlavně 
podpořte malé muzikanty a tanečníky. Výtvar-
ný obor pod vedením Mgr. M. Krampotové 
nezůstává pozadu a připravuje PF a výzdobu 
multifunkčního centra. Minulý měsíc přinesl po-
sluchačům krásné hudební zážitky z pod rukou 
našich malých umělců. Mezi všemi očekávaný 
byl Barokní koncert, na kterém vystoupili učite-
lé, žáci, ale i hosté. Tento koncert byl připraven 
ku výročí J. S. Bacha a diváci měli možnost se-
známit se nejen s Bachovou tvůrčí činností, ale 
i se skladbami dalších barokních mistrů. Všem 
kolegům i jejich žákům děkujeme za kvalitní 
přípravu a vám milí diváci děkujeme za účast 
a vaši podporu. Další vánoční akcí, na kterou 
jsme přizváni městem H.Městec je rozsvěcení 
vánočního stromu v Heřmanově Městci, které-
ho se zúčastní hudební obor pod vedením H. 
Tomiškové a nejstarší tanečnice pod vedením 
T. Jarošové. Opět učitelům i jejich žákům patří 

Podzimně ‑zimní přednášky  
SPŽH

Společnost přátel Železných hor již pátým 
rokem přibližují všem zájemcům o přírodu 
a netradiční témata známá i méně známá 
místa Železných hor, hobby či práci našich 
pečlivě vybíraných lektorů. Na prvním říjno-
vém podvečerním setkání jsme se seznámili 
s kouzly paní Přírody v krajině a snahami lidí 
přivést její krásu do našich parků a soukro-
mých zahrad. Okrasné dřeviny odborně na-
bízené paní Ing. Janou Stehlíkovou jistě na-
vodily touhu posluchačů mít některé z nich 
na svých zahrádkách. Krásně nafocené keře 
a stromy evokovaly v podzimním čase i k pro-
cházkám barvami zářící přírodou. V listopadu 
nás pro změnu ohluší výbuchy gejzírů sopek 
a vyprávění o vulkanické činnosti na planetě 
Zemi. V čase předvánočním si dovolujeme 
všechny pozvat na záhadné Tokajské dobro-
družství, kde na přítomné bude čekat i malé 
překvapení. Na všechna setkání se Společnos-
tí přátel Železných hor zve za výbor 

Hana Böhmová, předsedkyně

Pečovatelská služba na konci roku 2015
Oznámení pro klienty pečovatelské služby 

o rozvrhu poskytování služby na konci roku 
2015 a na začátku roku 2016 (tj. v pracovní dny 
od 7.00 – 15.30 hod.).

23. 12. 2015  středa: bude naposledy v tomto 
roce poskytnut rozvoz a donáška obědů, ostatní 
služby poskytujeme v normálním rozsahu.

28. 12. 2015 pondělí: pečovatelská služba 
bude poskytována dle předchozí individuální 
domluvy (mobil 720 447 508).

30. 12. 2015 středa: pečovatelská služba 
bude poskytována dle předchozí individuální 
domluvy (mobil 722 226 730).

V pondělí od 4. 1. 2016 se služba začne po-
skytovat v plném rozsahu.

Všem klientům pečovatelské služby a všem 
obyvatelům Heřmanova Městce a okolí krás-
né a klidné prožití Adventu a vánočních svát-
ků a rok 2016 naplněný zdravím, spokojeností 
a osobní pohodou přejí 

Jana Kopecká, Marie Musilová, 
Jarmila Klaudyová a Irena Poláková.

Ekologické čtvrtletí v základní škole
Co se nám podařilo za první čtvrtletí školního 

roku 2015/2016 na „poli“ ekologickém? Ani jsme 
se nenadáli a je konec listopadu. Ale vezměme 
to pěkně popořádku. V září jsme oslavili první 
den recyklace baterií. Jak jinak než sběrem sta-
rých vybitých baterií. K dnešnímu dni se nám 
podařilo odevzdat k recyklaci ve školním recyk-
lačním programu 81 kg baterií a také 30 kg elek-
trozařízení. Již tradiční je na naší základní škole 
sběr hliníkových obalů a víček. Žáci jich sebrali 
a do sběru odevzdali 140 kg. Z takto získaných 
peněz se nám snad i letos podaří adoptovat 
nějaké handicapované zvíře v záchranné stani-
ci Pasíčka v Boru u Skutče (loni jsme adoptovali 
fretku tchořovitou a rok předtím veverku obec-
nou). Žáci ekologické výchovy úspěšně splnili 
první úkol Recyklohraní s názvem Kam s ní? 
Kdo to ví?. Zúčastnili jsme se také programů 
v ekocentru Paleta v Chrudimi. Žáci seminářů 
ekologická výchova se zde seznámili s pojmem 

ekologická stopa a stmelili se programem Jeden 
za všechny, všichni za jednoho. Žáci prvního 
stupně se zúčastnili programu Vlna.

A co nás čeká v nejbližší době? Po zapojení 
do mezinárodního programu Ekoškola musíme 
vytvořit ekotým ze žáků jednotlivých tříd. Také 
se těšíme na další aktivity, které nás s tímto pro-
gramem čekají.

Jana Šindelářová, koordinátor EVVO ZŠ H. M.
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Reakce na článek „Konopáč kdysi, dnes a…?“

Město vlastní 332 ha lesů, které jsou zařazeny 
do kategorií lesů hospodářských. Již tento název 
sám o sobě určuje jejich účel a vymezuje způsob 
jejich obhospodařování. Hlavním cílem těchto 
lesů při dodržení Lesního zákona č. 289/1995 Sb. 
a jemu příslušných vyhlášek je produkce dřevní 
hmoty. Dříví je jedna z mála surovin na světě, na 
rozdíl např. od uhlí, ropy, plynu, kterou lidstvo 
může využívat i zároveň obnovovat. Je to stejné 
jako v zemědělství, které musí zajistit populacím 
obživu. Dříví potřebuje každý z nás, ať začnu 
kolébkou, stolem, postelí, krovem nad domem, 
otopem, papírem, konče rakví. Při tomto hospo-
daření nám les poskytuje ještě mnoho dalších 
mimoprodukčních funkcí, jako jsou například 
krajinotvorná, klimatická, vodohospodářská, pů-
doochranná i rekreační.

A zde jsme u jádra problému, kdy neznalý laik 
v oboru, jako je paní Štěpánková dokáže napsat 
takovýto článek.

Pozici správce městských lesů v Heřmanově 
Městci zastávám přes 20 let a za tuto dobu zde 
proběhlo mnoho kontrol od nadřazených orgá-
nů, jako jsou například Krajský úřad Pardubického 
kraje, Česká inspekce životního prostředí, Státní 
zemědělský intervenční fond, Ústav pro hospo-
dářskou úpravu lesů, Státní správa lesů… Dopo-
sud vždy s kladným hodnocením. Jsme dlou-

hodobými členy Mezinárodní certifikace PEFC 
(Programme for the Endorsement of Forest Cer-
tification schemes). Toto členství je podmíněno 
zárukou trvale udržitelného a přírodě šetrného 
hospodaření. Mimo jiné v letošním roce proběhl 
od této organizace kontrolní audit na městských 
lesích, kde majetek a jeho spravování dosáhl nej-
vyššího možného ohodnocení.

Souhlasím s názorem, že v současné době má 
tato lokalita stále velký význam pro rekreaci a roz-
voj cestovního ruchu, ale neměli bychom hlavní 
příčinu nezdaru hledat i jinde než u lesů?

Cituji z článku paní Štěpánkové: „…kácení je 
vysvětlováno různými důvody: Lesní zákon, stá-
ří stromů, bezpečnost…, ale jsou tyto důvody 
opravdu tak důležité? Nenadřazujeme je nad jiné 
hodnoty, které tyto lesy mají?“

Jako správce lesního majetku zásadně nesou-
hlasím s tímto názorem. Řídím se jinými hodno-
tami a na prvním místě mám zdraví a bezpečnost 
našich spoluobčanů!

Poslední zmiňovaná těžba na svahu u chat 
v areálu kempu proběhla v roce 2011, kde bylo 
76% dříví napadeno velmi rozsáhlou hnilobou. 
Pro informaci ekonomický výsledek byl pro 
vlastníka velmi ztrátový. Tyto porosty mohly být 
vytěženy již v minulosti, téměř najednou, ale jas-
ným důkazem šetrného přístupu je zatím pouze 

Vážení čtenáři, musím reagovat na článek paní Blanky Štěpánkové z minulého čísla Lek-
nínu a to hlavně na nepravdivé a ničím nepodložené informace o hospodaření v lesích 
Města Heřmanův Městec.

jedna holina o velikosti 32 arů. Výsadbu smrkem 
jsem konzultoval s panem Starým – vedoucím 
rekreačního střediska, kterému jsem dal na vý-
běr z možností, umožňující nám předpis výsadby 
schváleného Lesního hospodářského plánu. Kde 
paní Štěpánková získává informace, že i ostatní 
plochy byly osázeny pouze smrkem? Buď do 
těchto lesů nechodí, nebo nepozná základní 
dřeviny. Pro informaci uvádím, že na ostatních 
nejbližších plochách byly vysazeny duby letní 
a zimní, lípy, javory, třešně ptačí, modříny, jedle 
a borovice. Lesní zákon nám ukládá dodržení po-
dílu MZD (meliorační zpevňující dřeviny) do 25%. 
V současné době vysazujeme těchto dřevin více 
jak 30%. Myslíte si, že město opravdu nepodpo-
ruje pestrost svých lesů? O skutečnosti se moh-
li zájemci přesvědčit na již druhé akci „Na kole 
městskými lesy“, které proběhly v letošním roce.

K tzv. čistotě lesa, část biomasy – hlavně větve 
se ponechávají úmyslně po těžbě ležet po ploše, 
z důvodu přirozených přírodních a rozkladných 
procesů k obohacování již tak chudé lesní půdy. 
Příklad šetrného hospodaření je i ponechává-
ní esteticky významných stromů, alejí, oprava 
a výstavba nových cest a málokterý návštěvník 
nemůže přehlédnout obrovské množství vyvěše-
ných a každoročně udržovaných ptačích budek.

Na základě šířených nepravdivých informa-
cí, bych ještě rád uvedl na pravou míru záměr 
vlastníka týkající se připravovaných těžeb v oko-
lí areálu. Těžba by měla proběhnout začátkem 
příštího roku ve svahu nad potokem vytékajícího 
z rybníka Herout. Jedná se o úzký pruh prosycha-
jícího lesního porostu, který se velmi nebezpeč-
ně naklání nad rekreační chaty, včetně staré aleje 
vykazující poškození a patologické změny. Proto 
v této části z výše uvedených důvodů hrozí velké 
nebezpečí. Druhá část se týká protějšího svahu 
v užším pruhu kolem chat na „Prašiváku“. Vzhle-
dem ke stáří porostu zde dochází k narůstajícím 
nahodilým těžbám a již letos, při silném větru, zde 
došlo k poškození majetku přilehlých chat.

Stále si myslíte, že město špatně obhospodařuje 
své lesy?  

Josef Jedlička
správce lesů, odborný lesní hospodář

Podzimně ‑zimní přednášky  
SPŽH

Zastupitelstvo mladých Heřmanův Městec
Co je nového v zastupitelstvu mladých? Na 

pravidelných schůzkách diskutujeme o různých 
zajímavých projektech, sbíráme nápady a pro-
bíráme možnosti zda nebo jak tyto uskutečnit 
v našem městě.

V sobotu 17. 10. většina z nás absolvovala 
workhsop na téma: Jak budovat svou značku – 
jak se prezentovat, vystupovat a argumentovat. 
Workshop vedla paní Ivana Rykrová, zkušená 
lektorka, kterou využívá i Národní parlament dětí 
a mládeže. Sice byl workshop delší, než jsme če-
kali, ale za to nás velmi obohatil.

Po tomto workshopu už nám nic nebránilo po-
zvat pana Josefa Kozla, starostu Heřmanova Měst-
ce na naši schůzku 12. 11. Probírali jsme s ním růz-

né projekty a nápady – např. umístění a realizace 
workout hřiště, umístění alespoň pár stylových 
odpadkových košů na tříděný odpad na náměs-
tí (alespoň ty na plasty, ke škole, k autobusům, 
k parku), putovní výstavu, komunitní zahrady na 
sídlištích, klubovny v HM, chytrou lavičku aj. Za-
jímaly nás samozřejmě i aktuální témata města 
jako je stěhování Městského úřadu, proměna 
Sokolovny, Městská policie, využití Multifunkční-
ho centra apod. Bylo to velice příjemné setkání, 
dozvěděli jsme se spoustu užitečných informací 
a už nyní se těšíme na další setkání!

Kdo bude chtít vědět více nebo se přidat či jak-
koliv zapojit, může nás kontaktovat na mailu či 
facebooku nebo nás navštívit v neděli 13. 12. od 

14 hodin na Masarykově náměstí, kde se bude 
konat, Vypouštění balonků s přáním Ježíškovi‘‘.

A jelikož se nám blíží advent, přejeme Vám 
pohodově a šťastně strávený nejen advent, ale 
i svátky vánoční!

Martin Dyčka, starosta ZMHM, Jana Navrátilová
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Heřmanův Městec slovem a obrazem – ještě jednou

bláto z kuchyně a jídel-
ny. Bylo to k pláči, když 
v blátě plavaly vánočky 
a máslo, původně připra-
vené k snídani klientům. 
A způsobil to malý potok 
po dvoudenním dešti.

Sleduji stále Leknín 
a obdivuji pana Šimáka, 
který přijal výzvu zastu-
pitelů města, aby k výročí oslav napsal o Městci 
knihu. Jeho nadšení, pracovitost a neúnavnou 
píli, kterou na práci vynaložil. Radovala jsem se, 
když jsem se našla na staré fotografii z let 1943-
44, kdy jsme jako desetileté školačky s věnečky na 
hlavě tančily v sokolovně, potom i fotografii tatínka 
s basou v sokolské hudbě a také fotografii Prodané 
nevěsty před sokolovnou, kterou jsme se spoustou 
jiných fotografií měli doma.

Panu Šimákovi jsem poslala do DPS děkovný 
dopis, až když jsem celou modrou knihu dočetla. 
Byla jsem nadšena i těmi snímky Městce a okolí. 
Kdo má rád náš Heřmanův Městec, jistě se potěšil. 
Nehubujme – pan Šimák by musel psát ještě as-
poň 10 let, aby obsáhl historii a současnost. DPS 
hlavního města Prahy má štěstí, že má psychologa 
a báječného spisovatele.

Jaroslava Rousková
klientka Domova pro seniory U Bažantnice

Děkujeme paní Rouskové za článek, ze kterého 
vyzařuje úcta a láska k našemu městu. Radost 
z knihy „Heřmanův Městec slovem a obrazem“ 
je pro nás tou nejlepší odměnou, které si velice 
vážíme. Jménem hlavního autora a jménem 
všech spoluautorů, kteří se nemalou měrou na 
tvorbě této knihy podíleli.

Otakar Volejník, místostarosta města 

Opravená synagoga, bez dotací

Při vzpomínce na 690 let od založení našeho města jsme měli v našem Domově pro 
seniory U Bažantnice dne 15. října krásnou besedu s panem Bc. Ivo Šimákem, autorem 
této knihy. Vzpomínali jsme na všechno, co jsme jako pamětníci v Městci zažili nebo slyšeli 
od rodičů.

Při prezentaci Synagogy nezapomínejte na 
pana Ladislava Mareše. Z denního tisku – bře-
zen 2013. 

ZASLOUŽIL SE o obnovu židovských památek. 
V Heřmanově Městci se nacházejí zajímavé ži-
dovské památky. K jejich obnově přispěl Ladislav 
Mareš. 

Židovské osídlení Heřmanova Městce je dolo-
ženo už v 15. století. Vztahy izraelitů s křesťany 
zde bývaly dobré. Až likvidace židů za druhé 
světové války porušila po pět století trvající 
soužití. Mnoho židovských domů z bývalého 
ghetta vzalo za své ve druhé polovině 20. sto-
letí. Budova synagogy s přilehlým rabínským 
domem a školou a prastarý židovský hřbitov 
zůstaly zachovány. O jejich obnovu se po roce 
1989 zasloužil Ladislav Mareš, tehdy posled-
ní žijící žid z Heřmanova Městce. V roce 1991 
založil Společnost ochránců židovské kultury, 

která společně s městem o památky začala pe-
čovat. Synagoga sloužila jako skladiště. První 
synagoga vznikla už na konci 15. století. Sou-
časná stavba pochází z 18. století a do dnešní 
podoby byla přestavěna roku 1870. Po válce 
objekt koupila Českobratrská církev evangelic-
ká, která v přilehlé budově školy zřídila kaza-
telnu. Samotná synagoga byla využívána jako 
skladiště a po roce 1989 byl její stav katastro-
fální. V současnosti je synagoga zrestaurována, 
v prostorách bývalé školy se nachází galerie. 
Židovský hřbitov byl založen v době vzniku 
synagogy. Druhou světovou válku přečkal bez 
větší pohromy díky tomu, že kolem byly cíleně 
vysazeny keře a nebyl tolik nápadný. Od de-
portace heřmanoměsteckých židů v prosinci 
1942 hřbitov pustl, zub času poničil obřadní 
síň, domek správce i obvodovou zeď. Na mís-
tě byla plánována výstavba garáží, sdělil před 

léty Ladislav Mareš, který sám dnes na hřbitově 
odpočívá. Zemřel 22.  února 2007. 
Osud rodiny Ladislava Mareše. 

Babička Hermína Marešová a starší sestra 
tatínka Anna Pípalová s tříletou dcerou Jitkou 
byly v roce 1942 deportovány spolu s dalšími 
šesti desítkami místních židů do koncentráku. 
Babička válku přežila a zemřela v roce 1976. Tetu 
Annu s malou Jitkou jsem nikdy nepoznala, byly 
zavražděny v Osvětimi, přibližuje Jitka Blažková, 
dcera Ladislava Mareše. Ten se kromě neúnavné 
práce ohledně obnovy památek zabýval i další-
mi projekty. Díky němu bylo například poprvé 
v Česku vydáno dílo nizozemského rabína Si-
mona Philipa De Vries Židovské obřady a sym-
boly. Významnou pomoc poskytl žákům zdejší 
základní školy při zpracování velmi zdařilého 
projektu – Zmizelí sousedé. 

Bohuslav Zemek, senior 
 

Ivo ŠImák a kolektIv

Heřmanův městec
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Znali jsme hangár pana hraběte pod vinicemi, 
znali jsme osobního šoféra pana hraběte, pana 
Sládka, který bydlel v zámeckém domečku po-
rostlém břečťanem před bránou do parku a kte-
rý nás do parku pustil. Při procházce jsme došli 
jižním směrem do města, kde měl pan hrabě 
indiánské týpí, pomník koně s nápisem „Mein Ka-
merad Bole“ a ještě miniaturní domeček s okénky 
a pískoviště.

Než vznikl v zámku domov důchodců, jezdil do 
zámku s mnoha zaměstnanci ministerstev pan 
ministr zahraničí Jan Masaryk, vždy vítaný občany 
našeho města. Rád sedal v kovárně pana Zrůsta 
a pozoroval ho při práci. Chodil se koupat na plo-
várnu v Konopáči a všude ho lidé rádi viděli. Při 
jednom příjezdu při výstupu z kočáru, který ho 
přivezl z nádraží, na náměstí před zámkem pan 
ministr mával lidem a pronesl: „Volá Heřmanův 
Městec.“ Následoval potlesk a šťastné úsměvy 
nás přihlížejících.

Nám, sokolským dorostenkám, se před všeso-
kolským sletem v roce 1947 podepsal do sešitu 
A4 (naší kroniky) slovy: „Sokolu zdar, sletu zdar, Jan 
Masaryk, občan Heřmanova Městce.“ Později při 
oslavách 100 let Sokola v našem městě jsme kro-
niku našli, ale list byl už bohužel vytržený! Někdo 
má pěknou památku.

Heřmanův Městec je moje rodiště. Od mládí jsem 
byla účastnicí všech kulturních, sportovních a ji-
ných akcí a sledovala jsem dění ve městě. Teď žiju 
v Domově pro seniory U Bažantnice, kde máme 
výběr krásných kulturních i sportovních akcí, ale 
mně je líto, že se ze zdravotních důvodů nemohu 
všeho dění v Heřmanově Městci zúčastňovat a na 
něčem se podílet.

S manželem jsme žili se dvěma dětmi a rodiči 
v rodinném domku a na výzvu o pomoc v zá-
meckém domově jsme pomáhali vyhrnovat 

Koncert pro pomoc 
Pavlu Oplovi

Během několika uplynulých let jsme se postup-
ně dozvídali o nelehkém osudu třicetiletého Pavla, 
který se za krátký čas stane naším spoluobčanem. 
O zdravotním postižení, jež ho provází od narození, 
víme dávno, k nim se však v poslední době přida-
la i ztráta rodičů. Protože je Pavel i přes svůj zdra-
votní handicap nucen postarat se nejen o sebe, 
ale i o zděděný domeček, který nutně potřebuje 
opravu střechy, rozhodli jsme se mu pomoci. Oslo-
vili jsme heřmanoměstecké hudebníky a umělce 
a s jejich laskavou pomocí uspořádáme dva kon-
certy, a to:

12. prosince 2015 vystoupí v SYNAGO-
ZE heřmanoměstečtí zpěváci a hudebníci: 
M. Chvojková, V. Mimrová, T. Trykar, P. Hora, 
V. Říha a soubor Rebelcantissimo.

25. prosince 2015 v restauraci EDEN za-
hrají kapely Johnny Stalk, BU -FU, Pavilon 9 
a Gimme Shelter.

Předem děkujeme účinkujícím, kteří se vzdali ho-
noráře i vám všem, kteří se rozhodli akci podpořit.

Jana Görlichová
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XIII. výstava betlémů zpříjemní předvánoční čas
V čase adventním se uskuteční již XIII. výstava betlémů v Heřmanově Městci. Expozice 

bude umístěna v prostorách Městské galerie v Židovském dvojdomku. 

nápady a šikovnost nejen našich dětí. Ozdoby 
se stanou součástí výstavy a ty nejlepší vybe-
re a ocení odborná porota“, doplňuje k celé 
výstavě Zdenka Sedláčková. Soutěžní ozdoby 
se stanou součástí expozice výstavy. Výsledky 
budou vyhlášeny v průběhu vernisáže a zveřej-
něny v příštím čísle Leknínu.

Vernisáž výstavy se uskuteční v předvečer 
adventu v sobotu 28. listopadu v 15.00 hod., 
srdečně Vás zveme. Výstavu slavnostně zahájí 
člen Rady Pardubického kraje Pavel Šotola. Vý-
stava bude přístupná denně od 9 do 17 hodin 
a to až do neděle 13. 12. V rámci výstavy bude 
také možné zakoupit vánoční pohlednice, bet-
lémy a dekorační předměty. Věříme, že výstava 
přispěje pokud možno k poklidné předvánoční 
atmosféře všech jejich návštěvníků.

Marek Výborný

Výstava svým rozsahem zabere veškeré 
výstavní prostory galerie. „V podkroví bude 
umístěna také jako zpestření výstavy aranžo-
vaná ukázka vánočních tradic před padesáti 
a více lety. Věříme, že mnozí návštěvníci rádi 
zavzpomínají na svá dětská léta“, říká s potě-
šením Zdenka Sedláčková s týmu pořadatelů 
heřmanoměsteckých křesťanských demokratů. 
V přízemí se mohou návštěvníci těšit na řadu 
exponátů, které se podařilo zapůjčit z blízkého 
i vzdálenějšího okolí. Letos bude jistým pojítkem 
region Železných hor, odkud se z řady kostelů 
podařilo zapůjčit betlémy, které doposud ne-
byly v Heřmanově Městci k vidění. I letos bylo 
záměrem organizátorů zpestřit výstavu soutěží. 
„Oslovili jsme školy, školky, mateřská centra i ve-
řejnost s nabídkou účasti v soutěži o nejkrásnější 
a nejoriginálnější vánoční ozdobu. Těšíme se na 

Andělé v Rytířském sále

3. adventní neděle 
vypouštění balonků  
s přáním Ježíškovi

Srdečně všechny zveme na třetí adventní 
neděli 13. 12. 2015 od 14. hodin na Masarykovo 
náměstí u kašny v Heřmanově Městci na VY-
POUŠTĚNÍ BALONKŮ S PŘÁNÍM JEŽÍŠKOVI.

V loňském roce jsme se, s počtem cca 350 vy-
puštěných balonků s přáním Ježíškovi, pokusili 
o rekord spolu s rádiem Impuls.Letos jsme se 
rozhodli založit tradici a umožnit všem,kteří to 
v loni nestihli,aby si také mohli poslat svoje přání 
na balonku.

Připravili jsme pro velké i malé doprovodný 
program spolu s Domem dětí a mládeže, Juná-
ky, RC Radovánek a družinou při ZŠ soutěže 
a tvoření pro děti a rodiče. Opět tak můžete 
strávit příjemné chvíle s vašimi nejbližšími, ro-
dinou či přáteli, než společně odpočítáme čas, 
kdy pošleme balonky s přáním Ježíškovi vzhůru 
k nebi.

Zahřejeme se teplou medovinou, ochutnáme 
vánoční cukroví a zaposloucháme se do vánoč-
ních koled. Přijďte si spolu s námi navodit vá-
noční atmosféru a napsat si své přání, co byste 
rádi našli pod stromečkem. Balonky vypustíme 
společným odpočítáváním okolo 15.30 hod.

Více informací a připomenutí akce můžete na-
jít na plakátech, které budou včas vyvěšeny na 
obvyklých místech. Těšíme se na Vás!

S přáním hezkého dne za Živé město
Míša Dyčková

APŽ – prosinec 2015
Zdravotní cvičení v RC Radovánek od 14.00
Úterý 1. 12.  Cvičíme s činkami
Úterý 8. 12. Cvičení na gymbalech
Úterý 15. 12. Procvičujeme klouby
Úterý 22. 12. Vánoční posezení
  v Levanduli
DALŠÍ AKCE
Návštěva wellness v Pardubicích - středa 2. 
a 16. 12. , odjezd v 9.00 autobusem z náměstí.
Vánoční hry karetní - čtvrtek 10. 12. v RC Ra-
dovánek od 14. 00.
Východočeské divadlo v Pardubicích – od-
jezd vždy v 18.00 z náměstí v H.M.

Středa 2. 12. 2015 – předplatné B3 Malá scé-
na, představení „Po pláči smích“

Středa 30. 12. 2015 – předplatné B Městské 
divadlo, představení „Hej, mistře“. 

Stále platí nabídka abonentek do Pardubické-
ho divadla na rok 2016.
VÁNOČNÍ VÝLETY
Advent na zámku Žleby – sobota 5. 12. , od-
jezd v 8.58 autobusem z náměstí v H.M., z Ro-
nova jdeme pěšky do Žlebů.
Advent ve Slatiňanech – sobota 12. 12. , 
odjezd v 11.00 autobusem z náměstí v H.M., 
z Chrudimi pěšky do Slatiňan na zámek.
Silvestrovský pochod k zázračnému pra-
meni – čtvrtek 31. 12. , sraz v 9.00 u kapličky 
u železničního přejezdu v H.M., trasa cca 10 km.

Více informací na tel. 723 152 866  
Za APŽ Ivana Krbcová

součástí dětské vánoční slavnosti evangelického 
sboru, při které si můžete připomenout, co je 
hlavním zdrojem a důvodem vánoční radosti.

Srdečně vás zvu, abyste si v sobotu před 4. 
adventní nedělí udělali v předvánočním shonu 
chvilku pro oddychnutí, vzali děti či vnoučata 
a společně, malí i velcí, přišli a nechali se od an-
dělů uvést do opravdové radosti vánoc.

Jan Plecháček, evangelický farář

Jak to vypadá, když se andělé připravují na 
oslavu vánoc? Že nevíte? Tak to se přijďte podí-
vat poslední sobotu před vánocemi, 19. 12. 2015, 
ve 14 hodin do Rytířského sálu na zámku. Tam 
vám to ve vánoční hře ukážou děti z Farního 
sboru Českobratrské církve evangelické. Bude to 
už podruhé, loňská vánoční hra o „Ďábelských 
vánocích“ potěšila a pobavila skoro stovku účin-
kujících i návštěvníků. Vánoční hra bude i letos 
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Hedvikovské údolí plné 
odborníků

Vedení města jedná zcela 
v rozporu s avizovanou 
transparentností a otevřeností

Je to tomu pouze rok, co jsme byli jako obča-
né našeho města ubezpečováni jeho novým 
vedením, že jedním ze základních jeho cílů je 
transparentnost rozhodování, informovanost 
občanů ve všech zásadních koncepčních kro-
cích atd. Bohužel, zdá se, že se to přinejmen-
ším zatím ne úplně daří. Posledním důkazem 
je vlastně skoro potajmu připravený a jako 22. 
bod jednání Rady města schválený návrh na 
zřízení nové příspěvkové organizace města 
„Sportovní a kulturní zařízení města Heřma-
nův Městec“. Předesílám, že samotný návrh je 
určitě hodný diskuse a může napomoci koor-
dinaci jak sportovního tak kulturního dění 
ve městě. Jen vůbec nerozumím tomu, proč 
toto zásadní koncepční rozhodnutí nebylo 
Radou předloženo k vyjádření (nikoli schva-
lování) minimálně kulturní a sportovní komisi. 
K čemu jinému by se už měly tyto s velkým 
očekáváním zřizované komise vyjadřovat? 
Proč je vše předloženo narychlo těsně před 
jednáním o rozpočtu města? Co vede Radu 
města ke jmenování ředitele nové organiza-
ce bez (!) výběrového řízení? Proč nemůžeme 
znát koncepci, s kterou se dotyčný ujme řízení 
do značné míry samostatného subjektu?

Mrzí mě a je škoda, že samotný, z mého po-
hledu rozumný návrh, je od počátku zatížen 
tímto nešťastným postupem, který je výsled-
kem nepochopení toho, jak má postupovat 
samospráva města. Město by nemělo být 
řízeno direktivně jako firma, ale jeho vedení 
by mělo jednat otevřeně a transparentně. Re-
spektování demokratických postupů k tomu 
patří.

Marek Výborný, zastupitel města

Hedvikovské údolí na okraji Třemošnice se 
nachází v turisticky atraktivní lokalitě Národní 
rezervace Lichnice – Kaňkovy hory. Prostředí je 
úchvatné. Máte pocit, že z obou stran sevřenou 
fabriku KOVOLIS HEDVIKOV, jejíž areál se turistům 
jakoby náhodou otevře a rychle ji minou, tu ani 
nikdo nemůže hledat. Opak je pravdou.

Zákazníci se sem jen hrnou a meziročně mno-
honásobně zvyšují své objednávky. Podle toho se 
také odvíjí počet zaměstnanců. Z původních 400 
v roce 1993, kdy Miloslav Pavlas a Karel Koudelka 
firmu v malé privatizaci koupili, na současných 
více než 1000. Rozšiřují a modernizují i výrobní 
prostory – spíše do výšky – údolí víc nedovolí.

Spoustu práce dnes udělají roboti a větší práci 
dá naučit se je dobře ovládat. Společnost se nikdy 
nedostala do červených čísel a mzdy vyplácí včas.

Příští rok oslaví Kovolis Hedvikov 200 let. „Po-
sledních 20 let počítáme do období takzvané 
novodobé historie. Naše akciová společnost 
vznikla v roce 1996, kdy jsme začínali s 600 tunami 
odlitků ročně. Nyní jsme na dvacetinásobku: letos 
vyrobíme 12 000 tun odlitků,“ vysvětluje ředitel 
a jeden z majitelů Miloslav Pavlas a dodává: „Za 
poslední tři roky jsme vyskočili o 100 procent. 
Potřeba našich zákazníků obrovsky narůstá. Ani 
já jsem neočekával, že ten skok bude tak rychlý. 
Proto jsme v roce 2011 otevřeli novou slévárnu 
a tím jsme výrazně navýšili kapacitu.“

Poptávka i nadále hodně roste. To má svoje 
nové zákonitosti. „Dnes už 22 lidí ve vývoji s ur-
čitými zákazníky připravuje nové technologie 
pro výrobu produktů. Někdy nové díly vyvíjíme 
i několik let. Například s firmou PSA Peugeot 
Citroën ve Francii po mnoha měsících usilovné 
práce startujeme další sériovou výrobu, kterou 
je držák motoru vyráběný metodou polotuhého 
lití – Rheocasting.“

Zdenka Hanyšová Celá

pondělí 9–12 hod 15–18 hod 
úterý 9–12 hod 15–18 hod 
čtvrtek 9–12 hod 15–18 hod

Klub rodičů s dětmi:
Pravidelné řízené aktivity:
pondělí
10.30 – 11.00 Klub rodičů s kojenci
15.00 – 17.00 Keramická dílna pro děti a rodiče
18.30–19.30 Večery s meditací
úterý
10.00 – 11.00 Tvoření a pohybově hudební 
hry pro nejmenší – „Šikovné ručičky“, nebo 
„Ladíme se spolu“
14.00 – 15.00 Aktivity pro seniory
lichá středa
18.00 – 21.00 Kreativní dílna pro dospělé
čtvrtek
10.00 – 11.00 Klub rodičů s batolaty
pátek
17.00 Cvičení pro těhotné 
 a profylaxe k porodu

Od pondělí 21. 12. jsou v rodičovském centru 
prázdniny. Sejdeme se opět v novém roce v pondě-
lí 3. 1. 2016. Pracovníci Radovánku přejí spokojené 
svátky všem.

Mimořádné akce v Radovánku:
Úterý 1. 12. od 18.00 hod LAKTAČNÍ PO-

RADNA pro těhotné Beseda s laktační porad-
kyní a porodní asistentkou Bc. Evou Hrdličkovou 
tentokrát na téma příprava k porodu s partnerem. 
Neváhejte. Program pro vás a partnera připraven 
až do 21.00.

Středa 2. 12. od 18.00 hod ZDRAVÉ DOB-
ROTY NEJEN NA VÁNOCE Beseda s odbornicí 
na zdravou výživu na téma zdravého stravování 
s ochutnávkou. Bližší informace naleznete na 
našich stránkách www.radovanek.xf.cz v sekci 
ke stažení. Cena 80,– .

Středa 9. 12. od 18.00 hod KREATIVNÍ DÍL-
NA PRO DOSPĚLÉ Vánoční světýlka. S sebou: 
větší sklenice na zdobení. Materiál v ceně dle 
velikosti sklenice 50,– až 100,– .

Čtvrtek 10. 12. v 10.00 hod MAŇÁSKOVÁ 
POHÁDKA S POHÁDKOVOU BABIČKOU

Čtvrtek 17. 12. od 15.00 hod VÁNOČNÍ BE-
SÍDKA S RADOVÁNKEM Vánočně laděné pose-
zení rodičů s dětmi s programem pro děti. Přijďte 
s námi spočinout a oslavit závěr roku 2015.

Rodičovské centrum 
RADOVÁNEK 

Poděkování
Ráda bych touto cestou poděkovala panu Jo-

sefu Jedličkovi, správci městských lesů.
Jeho výklad při jarním i podzimním setkání, 

byl nejen naprosto vysvětlující, ale i nadčasový.
Pan Jedlička JE ČLOVĚK NA SVÉM MÍSTĚ. Velkou 

škodou je minimální účast, přitom se tu naši spo-
luobčané mohli dozvědět fakta, která jsou jinak 
překrucována neodbornou kritikou. Děkuji tedy 
pane Jedličko, držím Vám pěsti a stojím za Vámi! 

Jitka Řeháková

PLACENÁ INZERCE
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Program kina Heřm. Městec
Úterý 1. 12. 18.00 Spectre
Středa 2. 12. 19.30 Black Mass: Špinavá hra
Čtvrtek 3. 12. 19.30 Monty Python a Svatý Grál
Pátek 4. 12. 17.30 Proč jsem nesnědl 
  svého taťku
Pátek 4. 12. 19.30 Vánoční Kameňák
Sobota 5. 12. 15.30 a 17.30 Mikuláš v kině
Sobota 5. 12. 19.30 Most špionů
Úterý 8. 12. 19.30 Muž na laně 3D
Středa 9. 12.17.00 Wilsonov (Bio seniorů)
Středa 9. 12. 19.30 Viktor Frankenstein
Čtvrtek 10. 12. 18.00 Afrika - Jiný svět (cest. večer)

Pátek 11. 12. 17.30 a sobota 12. 12. 16.00 
  Hodný dinosaurus (3D/2D)
Pátek 11. 12. 19.30 V srdci moře
Sobota 12. 12. 19.00  Není rodák jako rodák 
  (divadlo – DS Heřman)
Neděle 13. 12. 18.00 Jób – Člověk soudí Boha  
  (Audiovečer) 
Úterý 15. 12. 19.30 Krampus: Táhni k čertu
Středa 16. 12. 19.30 John Williams – 
  filmová hudba
Čtvrtek 17. 12.17.00  Star Wars: 
  Síla se probouzí 3D
Čtvrtek 17. 12. 19.30 Star Wars: 
  Síla se probouzí (2D titulky)
Pátek 18. 12. 17.30 a sobota 19. 12. 15.30 
  Malý princ (3D/2D)
Pátek 18. 12. 19.30 Star Wars: Síla se probouzí  
  (2D dabing)
Sobota 19. 12. 17.30 Star Wars: 
  Síla se probouzí 3D
Sobota 19. 12. 20.00  Rodinný film
Úterý 22. 12. 19.30 Trable o Vánocích
Čtvrtek 24. 12. 14.00  Králové hor
Sobota 26. 12. 17.30 a neděle 27. 12. 16.00
  Sněhová královna 2 (3D/2D)

Sobota 26. 12. 19.30 Padesátka
Neděle 27. 12. 18.00 Tři Tenoři – 
  Vánoční koncert
Úterý 29. 12. 18.00 a středa 30. 12. 19.00 
 Aldabra: Byl jednou jeden ostrov (2D/3D)
Úterý 29. 12. 19.30 Gangster Ka: Afričan
Středa 30. 12.17.00  Heřmanův Městec ve filmu

Bližší informace najdete na www.kinohm.cz

Mikuláš s čertem opět 
navštíví městské kino

Člověk soudí Boha v podání 
Ivana Trojana a Viktora 
Preisse

Společnost Energeia, o. p. s. Vás zve v neděli 
13. 12. 2015 od 18 hodin do městského kina na 
audiovečer Jób – Člověk soudí Boha.

Když existuje Bůh, proč nevinní trpí? Tak se ptá 
biblický Jób, stižený těžkými ranami. Jeho otázky 
jsou krutě současné a starobylý příběh ožívá v mo-
derním pojetí, opřeném o text Daniela Rause.

Proti sobě stojí Ivan Trojan jako Jób a Viktor Preiss 
jako Bůh. V režii Lukáše Hlavici s originální hudbou 
Huberta Bittmana vznikla nahrávka, která právě vy-
chází jako CD s názvem „Jób – Člověk soudí Boha“.

Účast na tomto večeru přislíbili i zástupci tvůrců. 
Vstupné je dobrovolné.

Divadelní soubor Heřman 
předvede, že Není rodák jako 
rodák

V sobotu 12. pro-
since Vás zve Di-
vadelní soubor 
Heřman na děje-
pravný seminář 
s živými obrazy, 

scénkami a zpěvem o heřmanoměsteckém 
rodáku Michalu Antonínu Bourguignonovi, 
prvním rakouském admirálovi. Vstupenky na 
představení s názvem „Není rodák jako rodák“, 
které se koná od 19 hodin v městském kině, si 
můžete zakoupit v Turistickém informačním 
centru nebo v pokladně kina. Vstupné je 90 Kč.

Informace z kina připravil: Dalimil Nevečeřal

Městské kino Heřmanův Městec Vás zve na 
již tradiční akci Mikuláš v kině, která se koná 
v sobotu 5. prosince. Po velkém zájmu z pře-
dešlých let jsme pozvali Mikuláše s čertem 
hned dvakrát – poprvé v 15.30 a poté ještě 
v 17.30. Hodným dětem přinesou sladkou od-
měnu a rozsvítí náš vánoční strom v kině. Po 
mikulášské nadílce bude následovat projekce 
krátkých pohádek pro naše nejmenší diváky. 
Doporučujeme zakoupit si vstupenky s před-
stihem v našich předprodejích v pokladně kina 
a v Turistickém informačním centru. Vstupné 
je 50 Kč.

Na Vá nový kotel i solární systém
dotace až

š
127 500 Kč

Volejte
Pište

+420 777 770 992
dotace@propuls.cz

Návštěva technika u Vás doma
a cenová nabídka ZDARMA

KOTLÍKOVÉ DOTACE

PL
A

CE
N

Á
 IN

ZE
RC

E
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Kalendárium
Thuma, Karel Ladislav
* 14. 12. 1853 Chrudim
† 22. 2. 1917 Praha
pedagog, ilustrátor a karikaturista

Studoval v Chrudimi, Pardubicích a Hradci 
Králové. Po studiích učil na školách v Holi-
cích, Slatiňanech a v Heřmanově Městci.

Jako samouk se vypracoval na vynikajícího 
ilustrátora a karikaturistu.

Jeho obrázky tiskly časopisy Paleček, 
Humoristické listy, Zlatá Praha, přispíval 
také do Neue illustrierte Zeitung ve Vídni. 
Pracoval pro Chrudimské nakladatelství 
M. F. Holakovského. Nejznámější jeho prací 
jsou ilustrace osmisvazkové mlynářské his-
torky autora Karla Tůmy Z českých mlýnů. Za 
svého působení v Heřmanově Městci vyzdo-
bil svými malbami chodby staré radnice. Tato 
výzdoba se však nedochovala, byla zničena 
při rekonstrukci objektu začátkem 30. let mi-
nulého století.

Mecl, Lubomír
* 25. 12. 1922 Heřmanův Městec
† 14. 12. 1999 Pardubice
pedagog, malíř

Po studiích na Reálném gymnaziu v Chru-
dimi odešel na ČVUT do Prahy, kde u profe-
sorů Cyrila Boudy, Karla Lidického a Martina 
Salcmana studoval kresbu. Do zaměstnání 
vstoupil jako profesor Pedagogického gym-
názia v Pardubicích. Od roku 1959 působil 
tamtéž jako malíř. Svoji tvorbu začínal jako 
figuralista, maloval i portréty.

Začátkem šedesátých let se začal zabývat 
krajinomalbou inspirován krajinou Bulharska 
a Vysokých Tater. Často zachycoval archi-
tekturu Pardubic i atmosféru dostihového 
závodiště. Velká část jeho prací vznikala 
v Heřmanově Městci a v jeho blízkém okolí. 
Nezapomenutelné jsou jeho práce inspiro-
vané Bažantnicí, Palácem, zámeckým par-
kem i okolními vískami.

Koledy z věží kostelů
Příští rok to bude 60 let od prvního hraní ko-

led z věží kostelů v našem městě. Poprvé roku 
1956 na věži HUSOVA SBORU, pak postupně 
s přibývajícími léty na věži kostela SVATÉHO 
BARTOLOMĚJE a také v domovech seniorů 
PRAŽSKÉM i OKRESNÍM. Kdysi se hrávalo i na 
Silvestra. Vystupovalo se kolikrát v krutých 
podmínkách (mráz, déšť, mlha, vítr). Mrazem 
některé nástroje nedohrály – pro zamrzlé 
klapky. Bylo také období, kdy se těžko sháněli 
hudebníci. Ti starší měli strach ze závratí, nebo 
obavy z výstupu po mnoha schodech na věž. 
Dnes je tento problém vyřešen, díky poměrně 
mladým muzikantům hudebního tělesa, kapel-
níka p. Josefa Pecky z Turkovic, kteří bez hono-
ráře dojíždějí vlastními auty na zkoušky a poslé-
ze na hlavní vystoupení 24. 12. každý rok.

Při výročí 50. let trvání hraní koled, jsem se 
snažil přilákat na vystoupení televizní kamery 
ČT. V redakci ČT Pardubice, Rožkova 120, mi 
bylo sděleno, že by se muselo písemně požá-

Vánoční koncert ve znamení Jakuba Jana Ryby i Jiřího Pavlici

1997 jako idylická vzpomín-
ka na vlastní dětský svět plný 
rodičovské lásky a rodinné 
harmonie, kdy běh všech 
věcí byl spojen svorníkem 
maminčina úsměvu a tatín-
kovy shovívavosti. V roce 
1999 jsem svoji „Malou mši“ 
dopracoval a jako poslední 
dokončil část Sanctus, která 
v sobě nese radost z očeká-
vání narození naší dcery… 
Přál bych si, aby se neztra-
tilo nic z původní předsta-
vy harmonického dětství 
a současně, aby toto nové 
uchopení v sobě odráželo 
potřebu současného chá-

pání vánočního poselství – poselství naděje, 
lásky a zrození nového života. Vždyť v kontextu 
dnešního světa se zdá být stále aktuálnějším 
a naléhavějším,“ uvedl ke svému dílu Jiří Pavlica 
v roce 2014.

Věříme, že tomuto přání Jiřího Pavlici budeme 
nápomocni a i letošní vánoční koncert přiláká 
mnohé posluchače z širokého okolí. Všichni jste 
srdečně zváni ke krátkému odpočinutí od před-
vánočního shonu v neděli 20. prosince v 16.30 
hod. do heřmanoměstecké zrekonstruované 
sokolovny.

Marek Výborný

Pěvecký sbor Vlastislav ve spolupráci s Městem Heřmanův Městec připravuje pro všechny 
milovníky vánoční hudby a zpěvů tradiční VÁNOČNÍ KONCERT. Půvabné vánoční koledy 
přednesou jak dětské pěvecké sbory Základní školy v Heřmanově Městci, tak i PS Vlastislav 
a hosté.

Při tradičně milém vystou-
pení dětí se představí nej-
menší děti ze sboru 1. a 2. 
tříd i jejich starší kamarádi ze 
sboru Písnička pod vedením 
Ludmily Štěpánové. V rámci 
koncertu chceme také připo-
menout 250. výročí narození 
a 200. výročí úmrtí skladatele, 
kterého u nás proslavila zvláš-
tě České mše vánoční „Hej, 
mistře!“, Jakuba Jana Rybu. 
Na jeho počest přednese Ry-
bovy pastorely sopranistka 
Alena Tichá.

Vrcholem letošního Vánoč-
ního koncertu bude uvedení 
„Missi brevis“ (mše pro sóla, 
smíšený sbor, varhany, orchestr, tympány a zvo-
ny) Jiřího Pavlici. Tato významná postava české 
hudební scény je známá hlavně coby umělecký 
vedoucí souboru Hradišťan. O šíři jeho záběru 
svědčí ale i jeho spolupráce s řadou výtečných 
interpretů a souborů (Spirituál kvintet, Bambini 
di Praga aj.). Uplatňuje se i jako autor filmové 
a divadelní hudby. Z jeho skladatelských počinů 
na poli klasické hudby uvedou spojené sbory 
Vlastislav a Slavoj Chrudim společně se sólisty 
a Chrudimskou komorní filharmonií pod taktov-
kou Martina Profouse uvedenou Missu brevis 
pastoralis. „První podoba skladby vznikla v roce 

dat na centrále v Praze a další a další nepřeko-
natelné překážky. Před dvěma lety se naskytla 
naděje, že snad to vyjde a Heřmanův Městec se 
touto ojedinělou kuriozitou v Česku dostane na 
obrazovky televizorů, „ale žel“. Chyběl sponzor! 
Je faktem, že před třemi lety zde na vystoupení 
byl přítomen posluchač, rodák z Kanady, kte-
rý si všechny koledy natočil na videokameru 
a sdělil mi, že tuto krásu si nenechá jen pro 
sebe a nahrávku nabídne pro televizi v Kana-
dě. Takže přijde -li „někdy“ ČTnebo jiná televize 
natočit tuto událost, nebude to v médiích už 
premiéra.

Na závěr přeji všem občanům Heřmanova 
Městce krásné prožití svátků vánočních a mno-
ho zdraví do dalších let.

Petr Neumann

(To vám přeji jako jediný účastník produkce, 
který hraje od samého začátku a bude -li to 
možné, hrát budu i nadále.)


